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Z A  P I S N I K 
2. sjednice Zajedničkog povjerenstva za ekonomske reforme i razvoj obaju domova 
Parlamentarne skupštine Bosne i Hercegovine, održane 29. svibnja 2007. godine 

 
 
              Sjednica je započela u 13 sati.  
              Sjednicom je predsjedao Drago Ljubičić predsjedatelj Povjerenstva. 
               Sjednici su bili nazočni članovi Povjerenstva: Bajazit Jašarević, Rudo Vidović, Rifat 
Dolić, Azra Hadžiahmetović, Hadži Jovan Mitrović, Hazim Rančić, Mehmed Suljkanović i 
Slobodan Šaraba. 
                 Odsutnost su opravdali: Ivo Miro Jović, Jovan Todorović i Adem Ibrahimpašić. 
                 Sjednicu su pratili: savjetnik u Odjelu za demokratizaciju za program jačanja 
zakonodavne vlasti OESS-a Steve Lee i tajnica Povjerenstva za vanjsku trgovinu i carine 
Zastupničkog doma Emira Češljar. 
              Kako radno mjesto tajnika Povjerenstva nije popunjeno, na prijedlog Kolegija Tajništva, 
Emira Češljar je Odlukom kolegija obaju domova broj: 01,02,-34-1-494-1/07 od 8.5.2007. godine 
imenovana za privremenu tajnicu Zajedničkog povjerenstva za ekonomske reforme i razvoj od 
dana njegovog konstituiranja. 
              
               Za sjednicu je predložen i jednoglasno usvojen sljedeći 
 

D N E V N I   R E D 
 

                1.  Usvajanje Zapisnika Konstituirajuće sjednice Povjerenstva, 
                2. Dogovor o izradbi Orijentacijskog radnog plana Zajedničkog povjerenstva za 
ekonomske reforme i razvoj Parlamentarne skupštine BiH za 2007. godinu, 
                3. Tekuća pitanja: 
                    a) Upoznavanje s materijalom Istraživačkog sektora Parlamentarne skupštine BiH o 
temi: „Ekonomske reforme“ od 3.5.2007. 
                    b) Informacija o održavanju 4. foruma PRSP-a (Strategija za smanjenje siromaštva) 
za zemlje zapadnog Balkana, koji će biti održan  od 26. do 27. lipnja u Ateni.  
 
 
            Ad.- 1. Usvajanje Zapisnika Konstituirajuće sjednice Povjerenstva 
                    

Zapisnik Konstituirajuće sjednice Zajedničkog povjerenstva za ekonomske reforme i razvoj 
jednoglasno je usvojen, bez primjedaba. 
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            Ad.- 2. Dogovor o izradbi Orijentacijskog radnog plana Zajedničkog povjerenstva za 
                       ekonomske reforme i razvoj  Parlamentarne skupštine BiH za 2007. godinu 
                        
               Orijentacijski  radni plan je u obliku radnog materijala podijeljen članovima Povjerenstva 
na sjednici . 
               Predsjedatelj Povjerenstva upoznao je nazočne o razlozima zbog kojih do sada nije  
zakazivana sjednica Povjerenstva i da je 21. svibnja 2007. sa zamjenicima predsjedatelja i 
tajnicom Povjerenstva dogovoren dnevni red i termin održavanja 2. sjednice. U izradbi 
Orijentacijskog radnog plana trebaju se poštivati odredbe poslovnika domova o djelokrugu 
Povjerenstva i uzeti u obzir Radni plan Vijeća ministara BiH. Potrebno je ostvariti koordinaciju s 
Direkcijom za europske integracije, Direkcijom za ekonomsko planiranje, Ministarstvom  vanjske 
trgovine i ekonomskih odnosa, Agencijom za unapređenje stranih investicija u BiH (FIPA) i Izvozno 
kreditnom agencijom (IGA). U radnom planu ostaviti mogućnost za njegovu dopunu kroz suradnju 
s navedenim institucijama. 
            U raspravi su sudjelovali: Azra Hadžiahmetović, Rifat Dolić, Drago Ljubičić i Mehmed 
Suljkanović. 
  Azra Hadžiahmetović ocijenila je Orijentacijski plan skromnim te bi trebalo precizirati koje će 
zakone Povjerenstvo razmatrati, uključiti inicijative i suradnju sa Svjetskom bankom, WTO-om, 
Europskom komisijom i MMF-om, koji je u tranziciji ključni koordinator za svaku zemlju 
pojedinačno, te raspolagati s relevantnim informacijama što se odnose na ekonomske reforme i 
razvoj. Istaknula je kako je mnogo poziva za sudjelovanje članova Parlamentarne skupštine i 
izaslanstava na međunarodnim skupovima u raznim područjima, ali nema povratnih informacija i 
izvješća s tih skupova. Kolegijima domova  potrebno je inicirati da imaju u vidu specijalnu 
orijentaciju pojedinih članova i izaslanstava Parlamentarne skupštine BiH za odeređeno područje 
koji će sudjelovati na tim skupovima. Glede toga, potrebno je uspostaviti sustav koji će imati 
povratnu snagu. 
 Rad na ekonomskim reformama nije samo koordinacija s državnim institucijama. Nužno je 
uspostaviti vezu sa svim institucijama koje se bave ovom problematikom, tematski dogovoriti način 
rada, apostrofirati prioritete u procesu ekonomskih reformi i razvoja te im dati europsku dimenziju. 
Mišljenja je kako je ovo Povjerenstvo najznačajnije u Parlamentarnoj skupštini BiH, imajući u vidu 
vrijeme koji je pred nama. 
 
 Rifat Dolić je o raspravi Azre Hadžiahmetović rekao da je na stručan način usmjerena k 
institucijama bitnim za komuniciranje u djelokrugu Povjerenstva te tu suradnju treba promatrati  
kroz odredbe poslovnika obaju domova. Operativni izvtršitelj reforme je Vijeće ministrara BiH, koje 
treba dostavljati informacije. 
 Veoma bitno je biti informiran o onome što se radi na polju ekonomskih reformi u okruženju i 
svijetu, a samo će educirani članovi Povjerenstva moći udovoljiti zahtjevima. 
 
 Drago Ljubičić apostrofirao je potrebu ostvarenja komunikacije sa svim predloženim 
institucijama, uključiti Vijeće ministara BiH i sve državne institucije, VTKBiH, nevladine asocijacije, 
Sindikat BiH, Ured za veterinarstvo, DERK, Konkurencijsko vijeće, Institut za mjeriteljstvo i  
asocijascije poslodavaca. 
Povjerenstvo je jednoglasno zaključilo: usvaja se Orijentacijski radni plan, s navedenim 
primjedbama, uz mogućnost korigiranja i dopune u daljnjem radu, ovisno o materiji, i uz 
ostvarivanje maksimalne suradnje s Vijećem ministara BiH i svim institucijama vezanim uz 
područje ekonomskih reformi  i razvoja, te ostvarivanje suradnje s nevladinim sektorom.  
 
 
         Ad.- 3.  Tekuća pitanja: 

a) Upoznavanje s materijalom Istraživačkog sektora Parlamentarne skupštine  
       BiH o temi: „Ekonomske reforme“ od 3.5.2007. 

        
          Tajnica Povjerenstva upoznala je nazočne o stavu Kolegija Zastupničkog doma o potrebi 
raspravljanja o materijalu Istraživačkog sektora u Povjerenstvu, s ciljem njegova izučavanja i 
eventualne pripreme materijala koji bi poslužio kao osnova za raspravu na sjednici Doma.  
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          Radi poštivanja poslovnika domova, Povjerenstvo je zaključilo zatražiti i stav Kolegija 
Doma naroda o navedenom materijalu. Nakon dobivanja stava Kolegija Doma naroda, 
Povjerenstvo će ponovno razmatrati materijal i o konačnom stavu obavijestiti kolegije obaju 
domova. 
Steve Lee obratio se članovima Povjerenstva, čestitao na usvajanju radnog plana te ponudio i 
ubuduće ostvarivanje suradnje s OESS-om. Prema njegovim riječima, Istraživački sektor nema 
osoba koje bi radile puno radno vrijeme pa OESS, po potrebi, pruža u pomoć u pripremi određenih  
materijala. Kada  se radi o ovome materijalu, vodilo se računa o njegovoj namjeni u budućem radu. 
Cilj je bio odrediti: presjek ekonomskih reformi u zemlji; nositelje ekonomskih reformi (VMBiH; 
MMF); dati smjernice kao oblik pomoći parlamentarcima  u radu o tome izvršava li Vijeće ministara 
BiH  svoje obveze o ovim pitanjima;  odgovoriti na pitanja o ekonomskim reformama. 
Bajazit Jašarević  ocijenio je potrebnim poštivati procedure Poslovnika te smatra kako je materijal 
zamišljen kao podloga za ozbiljnu raspravu. Mišljenja je da Kolegij treba zatražiti stav Vijeća 
ministara  BiH,  a Istraživački sektor  prihvatiti kao kreatora materijala. 
Azra Hadžiahmetović rekla je da je materijal izvješće s osnovnim podacima koji se ne bavi 
reformama i zadaćama Vijeća ministara BiH, nego ostvarivanjem komunikacije s Istraživačkim 
sektorom zbog potrebe Povjerenstva da sačini informaciju o tome gdje se BiH nalazi u usporedbi s 
drugim zemljama. Potrebno je apostrofirati prioritete među onim što je potrebno uraditi u idućem 
razdoblju, pri čemu će Istraživački sektor raditi za potrebe Povjerenstva pa njegovi materijali ne bi 
trebali imati samo obavijesni karakter. 
Drago Ljubičić  istaknuo je kako, prema članku 50. stavak (1) b)  Poslovnika Doma naroda, ovaj  
materijal spada u nadležnost Povjerenstva i može ga razmatrati.  
Rifat Dolić ne ocjenjuje materijal kao akt o kojem treba odlučivati, nego kao osnovu za raspravu u 
Povjerenstvu.  
             Povjerenstvo je jednoglasno zaključilo: 
 1) Materijal Istraživačkog sektora Parlamentarne skupštine BiH prihvaća se kao polazna osnova 
za sagledavanje stanja u ekonomskim reformama u BiH.   
  2) Kolegiju Doma naroda uputiti dopis o potrebi obavještavanja Povjerenstva o zauzetom stavu 
glede materijala, kako bi ga Povjerenstvo ponovno razmatralo na sljedećoj sjednici i o zaključku 
informiralo oba doma Parlamentarne skupštine BiH. 
 
        b) Informacija o održavanju 4. foruma PRSP-a (Strategija za smanjenje siromaštva) za 
             zemlje zapadnog Balkana, koji će biti održan od 26. do 27. lipnja u Ateni  
 
        Tajnica Povjerenstva upoznala je nazočne o tome da je Svjetskoj banci potrebno poslati 
prijedlog tri člana Povjerenstva koji će sudjelovati u radu 4. foruma za zemlje zapadnog Balkana, u 
organizaciji Svjetske banke i MVP-a Grčke, od 26. do 27. lipnja 2007. u Ateni. Na Forumu će se 
govoriti o energetici, stanju u  toj grani i reformama koje se provode ili se planiraju provesti. Skup je 
zamišljen kao prilika za razmjenu informacija i iskustava  o suštinskim pitanjima  iz ovoga područja 
između zemalja sudionica (BiH, Srbije, Crne Gore, Albanije, Kosova i Makedonije). Predsjedatelj i 
zamjenici predsjedatelja su predložili, radi kratkoće vremena, 18. svibnja 2007. Svjetskoj banci  
uputiti prijedlog sljedećeg izaslanstva: Drago Ljubičić, Rudo Vidović i Rifat Dolić, što su članovi 
Povjerenstva prihvatili.  
Povjerenstvo je, u ime izaslanstva, za izvjestitelja odredilo Rifata Dolića. Konstatirano je: 
Povjerenstvo će za sudjelovanje na seminarima ubuduće određivati članove na sjednici, a 
sugerirano je pri tome voditi računa o sklonostima članova Povjerenstva za određena područja.   
Mehmed Suljkanović naveo je primjer dosadašnje prakse, kao posljedice žurnosti, kada su se 
telefonom određivali članovi koji su odlazili na pojedina putovanja. 
 
Povjerenstvo  je prihvatilo inicijativu Vanjskotrgovinske komore BiH, utemeljene na njezinom 
djelokrugu propisanom čl. 6. i 7. Zakona o Vanjskotrgovinskoj komori BiH, da ubuduće i ova 
institucija bude uključena u rad Povjerenstva. 
 
      Sjednica je okončala rad u 14,30 sati. 
 
Tajnica Povjerenstva                                                                          Predsjedatelj Povjerenstva 
    Emira Češljar                                                                                         Drago Ljubičić 


